中英文摘要

本研究的主要目的有二：
一、成立學校本位教師專業成長團體，帶領教師探討應用學習風格於「班級共讀」提問之教學策略，並探究其專業成長與收穫。
二、應用學習風格的提問於「班級共讀」教學時，教師如何設計教學活動及對國小六年級學生的改變。
     為達此目的，青鳳國小（化名）之教務行政於2004年08月05日，領導高年級教師組成學校本位教師專業成長團體，進行一系列的專業發展活動：創意閱讀工作坊的研習、設計並實施應用學習風格的提問之閱讀教案、教師專業對話分享、參與閱讀教案徵件競賽、彙整「班級共讀」教學經驗投稿學校刊物、參加共讀有功團體選拔、赴他校分享閱讀教學經驗及榮獲閱讀規劃之「閱冠王」講座得主。前三項活動提升教師帶領「班級共讀」的教學知能；後五項活動提升教師對「班級共讀」之自我效能；並鼓勵教師將內隱的閱讀教學知識外顯化。
       研究者在六年級個案班級進行「班級共讀」時，經歷師生共同選書、及欲提升學生對閱讀素材提問問題的廣度及討論讀本內容的語言表達能力。經過一學期的練習與努力之後，個案班級的學生在第一本書時，所提問的向度只有一到兩個向度，經過研究者的解釋與說明，及透過網站討論等教學策略，學生在第四本書時所提問的向度多達到三個和四個向度。另外，學生對閱讀素材討論的內容，經過評分等級的設計與鼓勵後，進步之學生人數佔總人數之63%，明顯提升學生對閱讀素材之語言表達能力。
       根據本研究的結果，提出具體的建議如下：
一、對教務行政的建議
（一）教師進修採產出型的研習工作坊，成員相互陪伴與支持。
（二）教務行政親自帶領教師專業成長團體並鼓勵教師增強專業信心。
二、對教師教學實務上的建議
       （一）開學前規劃設計課程，符合九年一貫課程綱要撰寫課程計畫之精神。
       （二）進行正式與非正式的教師專業對話，增進同儕間的教師專業與同事間的情誼。
       （三）研發創新教學策略，才能在有趣中學習，在學習中成長。
       研究者最後對後續研究者提出研究方法、研究範圍及研究對象上的建議。閱讀，是開啟孩子探索世界的一扇窗，青鳳國小六年級教師專業成長團體的努力與投入，為小學的教師專業成長，提供一個真實的參照。
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 The purposes of this research study were two-folded:
1. To establish a school-based teacher professional questioning and learning styles in sixth grade’s  in class co-reading and to explore teachers’ professional growth.growth group to lead teachers to inquire into the instructional strategy in view of 
2. To investigate the change of sixth graders’ width of questioning and ability of language expression by way of the above-mentioned instructional strategy in class co-reading.
In order to achieve the purposes, the dean of academic affairs of Ching Feng Elementary School led three teachers of upper grades to form a school-based teacher professional growth group on the 5th of August, 2004, proceeding with a serious of professional growth activities: seminars of creative reading workshop, designing and implementing lesson plans integrating questioning and learning styles, sharing professional dialogues among teachers, participating in the contest of reading lesson plan design, assembling teaching experiences and submitting their pieces of writing for publication and journal, attending the selection of co-reading contribution group, sharing reading teaching experience and the awarding the prize of “Reading King”. Among which, the previous three activities led to improve the teachers’ teaching competency in class co-reading instruction and the last five activities increased teachers’ self-efficacy on class co-reading and forced teachers to explicate their implicit knowledge respectively.
When implementing the class co-reading in the case class of the sixth grade, the teacher-researcher was in the processes of choosing books together with students, the longing of improving students’ ability to raising questions concerning the reading materials as well as the ability to language expressing as discussing the content of books.  After one semester, through a process of practices that the teacher-researcher used those instructional strategies of oral and website discussion, almost all the students who could only raise questions with only one to two aspects in the first book could raise questions with three to four aspects in the forth book.  In addition, through a design of graded assessment and encouragement from teachers, the students’ ability of language expression as discussing the content of books has obviously been enhanced, accounting for a percentage of 63 of total case students.
According to the results, some concrete suggestions are proposed as follows:
1. Suggestions to the academic affairs administration:
a)Teachers’ continuing education adapts the function of productive workshop, in which members could accompany and support each other.
b)Lead the teacher professional growth group personally, assist and encourage teachers to attend competitions.
2. Suggestions to teachers in teaching practices:
a) Teachers should have drawn up teaching plan before the beginning of the semester and should meet the spirit of Grade 1-9 Integrated Curriculum Guidelines,
b) Both formal and informal professional communications among teachers could promote professional competence and friendship among colleagues, and
c)Research and create innovational teaching strategies so that students could learn with interests, grow by learning.
Finally, the action researcher provides suggestions for the following researchers regarding the research method, research scope and research case discussion examples.  Reading is a window opened for children to explore the world. With the endeavor made by the teacher professional growth group of the sixth grade of Ching Feng Elementary School, they have put a real reference for the professional growth of elementary school teachers.
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